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Formanden for Foreningen
Nærsamfund kom med indtil
flere opfordringer til borgerne
om at melde tilbage foreningen,
hvordan de oplevede dette og
hint. Foto: Rikke Folm Berg

FAKTA
KORT OM FORENINGEN 
NÆRSAMFUND:

KILDE: FORENINGEN 
NÆRSAMFUND.

Er en græsrodsbevægelse
som arbejder på at opnå for-
bedringer inden for både
sundhed, politi og uddannel-
se på Lolland og Falster.

●

Der er cirka 700 medlem-
mer.
●

Kontingentet er på 50 kro-
ner årligt.
●

udleveringen af medicin på
Nakskov Sundhedscenter,
som nu er sket.
Får I mange tilbagemeldin-

ger i foreningen, som I kan gå
videre med?
- Det kan være temmelig

sporadisk, men når borgerne
pludselig bliver ramt af noget,
hvor de bliver bange, så rea-
gerer de, og så hører vi fra
dem. Som for eksempel da
Nordic Medicare i Nakskov
pludselig blev til Almen
Lægeklinik.

vegne?
- Politikere er politikere. Vi

kan sige, hvor det gør ondt på
borgerne, og hvor og hvordan
meget mere kunne foregå lo-
kalt. Som for eksempel med

Forening vil
gerne høre
borgernes
erfaringer

Rikke Folm Berg
rfb@ftgruppen.dk

Medlemmerne blev opmuntret til at dele deres erfaringer med foreningen. Foto: Rikke Folm Berg

NAKSKOV: Der kom i løbet af
generalforsamlingen indtil
flere opfordringer til med-
lemmerne og borgerne i øv-
rigt om at bibringe forening-
en deres erfaringer med især
sundhedsvæsenet.
På baggrund af skandalen i

Nordjylland med lægeklinik-
ken "Alles Lægehus", som DR
har afdækket, opfordrede
Foreningen Nærsamfund til,
på sundhed.dk, også selv at
tjekke, hvad ens læge egentlig
fakturerer regionen for efter
en konsultation.
- Jeg tror ikke, at vi i vores

område har firmaer med en
lignende moral, men vil alli-
gevel opfordre til, at vi hver
især tjekker det, sagde for-
manden.

Ny klinik eller ej?
Han kom også ind på, at der

i årets løb blev etableret en
tilsyneladende ny lægeklinik
"Almen Lægeklinik" i Nak-
skov.
- Det blev meldt ud ved ud-

sendelse af nyt sundhedskort
og gav anledning til stor for-
virring og betydelig ængstel-
se hos vores medlemmer. Vi
vil derfor meget gerne høre
om jeres erfaringer med Al-

men Lægeklinik i Nakskov. Er
der tale om en ny klinik?
Han nævnte også, at regio-

nen overtog vagtlægeforplig-
telsen 1. oktober 2022.
- Vi vil stadig gerne høre

om jeres erfaring med den
nye vagtlægeordning. Har I
erfaringer med Skadesklinik-
ken?
Derudover er foreningen

blevet kontaktet af medlem-
mer, der har haft problemer
med at blive behandlet for
senvirkninger af corona og
covid-19 vaccinationer. Det
var derfor også en ambition
for foreningen at få et over-
blik over omfanget af denne
problematik.

Bestyrelsen fra venstre: Tina Baruch, Anne-Mette Hansen, Doris Henriksen, Yvonne Olesen, Marianne de la Motte, Tina Rewers, Grete Breinhild og
John Povlsen. Foto: Rikke Folm Berg

Bestyrelsen fortsætter næsten uændret

Rikke Folm Berg
rfb@ftgruppen.dk

en, der blev valgt for to år, og
Bjørn Larsen, der blev valgt
for et år. De stillede op uden
nogen videre betænknings-
tid.
- Det lover godt for det

fremtidige arbejde, at vi får
den opbakning, sagde for-
manden.

NAKSKOV: - Uden en god besty-
relse med solide rødder i be-
folkningen er det svært. For
os er det let, for vi har en flit-
tig bestyrelse, der supplerer
og støtter hinanden godt,

men var villige til genvalg. Be-
styrelsen består derfor fortsat
af Marianne de la Motte, Tina
Baruch, Tina Rewers, Anne-
Mette Hansen, Grete Brein-
hild, Doris Henriksen, Yvon-
ne Olesen og John Povlsen.
Dog skulle der findes nye

suppleanter, idet Henning
Hansen ikke ønskede gen-
valg. Det blev Winnie Elmgre-

sagde formanden for For-
eningen Nærsamfund, John
Povlsen.
Han bad derefter bestyrel-

sen om at komme op på sce-
nen, så han kunne sige tak for
nok et godt år sammen.
- Tak skal I have, sagde han.
Bestyrelsen fortsætter næ-

sten uændret efter general-
forsamlingen. Tre var på valg,

Ambulancechef for Ambulance
Sjælland, Karina Jensen, oplyste,
at det er lykkedes at tiltrække så
mange medarbejdere, at der nu
kan køre 8 til 10 flere ambulancer
ud end før. Foto: Rikke Folm Berg

CC
Det er vi stolte af,
for det betyder
noget for jer og
jeres tryghed.
KARINA JENSEN, AMBULANCECHEF
FOR AMBULANCE SJÆLLAND.

land, i en anden del, havde
nem adgang til at sammen-
ligne pris og kvalitet.
- Det er en god position,

fastslog han.

Har stærkt fokus på
arbejdsmiljø
Herefter fortalte ambulance-
chef for Ambulance Sjælland,
Karina Jensen, hvordan det så
er gået efter overtagelsen.
- Vi har 50 flere medarbej-

dere i Ambulance Sjælland,
end der var i Falck i januar.
Det betyder, at vi har 8 til 10
flere ambulancer på vejene.
Det er vi stolte af, for det be-
tyder noget for jer og jeres
tryghed, sagde hun.
Ifølge hende skyldes det

blandt andet et stærkt fokus
på arbejdsmiljø i Ambulance
Sjælland. Men der er fortsat
brug for endnu flere medar-
bejdere, understregede hun.


